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ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY 
 
   Vážení spoluobčané, letní číslo našeho zpravodaje 
Vám přináší informace o dění v městysi a činnosti 
zastupitelů za uplynulé tři měsíce. Rád bych vyzdvihl 
velice povedené kulturní akce pro širokou veřejnost – 
pálení čarodějnic, dětský den s Trilobitem, Festival 
chrámových sborů a novinku – Festival dětských 
sborů. Všechny tyto akce jsou organizačně náročné, 
ale jejich organizátoři se s nimi vypořádali na jedničku. 
Pouze drobné nedostatky, které se dají snadno 
odstranit, nemůžou smazat velice dobrý dojem. 
Chceme se prostě po práci bavit a jsme ochotní pro to 
něco udělat. Všem organizátorům a jejich 
pomocníkům děkuji za jejich obětavou práci.  
V jednom z bodů přinášíme informaci o tom, že český 
stát náš zámek nechce. Tato informace je pro nás 
všechny velice důležitá, protože ovlivní naše konání 
v dalších letech. Začíná to samozřejmě u financí. Jakou 
část obecních financí jsme schopni ročně uvolňovat na 
to, aby zámek dál nechátral, jak ho budeme vlastně 
dál využívat? Takovéto a podobné otázky nyní budou 
zastupitelé řešit, ale jedno je asi jisté, a to, že 
současný způsob využívání zámeckých prostor je 
dlouhodobě pro městys ekonomicky neudržitelný. 
   Čerstvé informace o dění v městysi uveřejňujeme na 
webových stránkách www.choltice.cz. Jejich 
návštěvnost potěšitelně vzrůstá. Všem Vám přeji 
klidné okurkové měsíce.                      Mgr. Tomáš Bolek 
 
 

DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ NA DODRŽOVÁNÍ 
VEŘEJNÉHO POŘÁDKU 
 
Ohňostroje a noční klid – zvyšující se noční teploty 
lákají občany či chataře k volnému posezení na svých 
zahradách a k prodlouženým nočním radovánkám. Ne 
každý však má zájem slyšet sousedův zpěv do 
pozdních nočních hodin a už vůbec ne poslouchat 
ohlušující rány zábavné pyrotechniky, které navíc 
v mnoha případech stresují domácí zvířectvo. Je třeba 
si uvědomit, že platná obecně závazná vyhláška č. 
1/2009 o veřejném pořádku a čistotě obce stanovuje 
dobu nočního klidu od 22:00 do 6:00 hodin. 
Vystřelovat ohňostroje na soukromých akcích a ze 
svých pozemků je možné pouze do 22:00 hodin. Jiný 

režim dovoluje vyhláška na Silvestra, kdy je povoleno 
použití pyrotechniky v době od 18:00 do 3:00 hodin 
následujícího dne. Pokud chystáte oslavu s použitím 
ohňostroje, oznamte toto písemně Úřadu městyse 
Choltice, který veřejným rozhlasem tuto akci oznámí 
občanům, aby se mohli na narušení klidu připravit. 
Porušení nočního klidu se standardně řeší oznámením 
na Policii ČR do Přelouče – tel: 158 nebo 466 959 486 
nebo 974 566 781. 

Nedělní klid – již třetím rokem platí v Cholticích, Ledci 
a Podhorkách v neděli od 12:00 zákaz používat hlučné 
stroje a zařízení. Platná obecně závazná vyhláška 
č.1/2009 o veřejném pořádku a čistotě obce stanovuje 
toto omezení v čl. 5 odst. 6. Nelze tedy po 12. hodině 
používat například sekačky, pily, brusky, křovinořezy či 
jiné stroje. Porušení nedělního klidu se opět řeší 
oznámením na Policii ČR do Přelouče. 

Volné pobíhání psů – bohužel se množí u nás případy, 
kdy někteří majitelé své psy při venčení nechávají 
volně pobíhat po veřejném prostranství a dochází i 
k napadení lidí. Dalším závažným prohřeškem je 
nedostatečné zaplocení vlastního pozemku, ze 
kterého neuvázaný pes vyráží na veřejné prostranství 
a zde ohrožuje kdekoho. Pohyb psů v obci je upraven 
v obecně závazné vyhlášce č. 5/2007, ve které je 
stanovena podmínka, že pes musí být na veřejném 
prostranství na vodítku. Pes musí být na vodítku i 
v zámecké oboře. Porušení této vyhlášky se opět řeší 
oznámením na Policii ČR do Přelouče. Při pokousání 
psem je třeba vždy volat Policii ČR, která vždy přijede.  

Vraky aut na veř. prostranstvích a místních 
komunikacích – Úřad městyse Choltice průběžně 
sleduje parkování aut na veřejných prostranstvích a 
místních komunikacích a majitele aut upozorňuje na 
povinnost nepojízdné auto z veřejného prostranství či 
místní komunikace odstranit. Pokud ten nekoná, vrak 
může být odtažen městysem na náklady majitele. 

Zákaz parkování aut na obecních trávnících – 
Technické služby městyse se snaží udržet naše 
trávníky posekané. Pravidelné sekání je náročné jak 
finančně, tak i technicky pro obsluhu stroje. Je proto 
škoda, když je tato náročná práce ztěžována auty 
parkujícími na trávnících.  

CCHHOOLLTTIICCKKÝÝ    ZZPPRRAAVVOODDAAJJ  

http://www.choltice.cz/


INFORMACE Z 3. ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA MĚSTYSE CHOLTICE 
 
3. zasedání Zastupitelstva městyse Choltice se konalo 
21. 6. 2012 v Ledci. Zúčastnilo se ho všech 11 
zastupitelů a podívat se na jednání přišlo 12 občanů. 
Přinášíme zkrácený přehled projednávaných bodů. 
Zápis s přesným zněním usnesení je k dispozici na 
podatelně Úřadu městyse nebo na www.choltice.cz. 
 
Zastupitelstvo projednalo tyto body: 

 Zastupitelstvo městyse Choltice projednalo 
závěrečný účet městyse za rok 2011 včetně zprávy 
Finančního odboru Pardubického kraje o výsledku 
přezkoumání hospodaření městyse Choltice a 
schvaluje celoroční hospodaření městyse Choltice 
za rok 2011 bez výhrad. Zastupitelstvo zároveň 
schvaluje roční  účetní závěrky a rozdělení 
hospodářského výsledku příspěvkových organizací 
zřízených městysem, tj. ZŠ Choltice a MŠ Choltice. 

 Zastupitelstvo městyse Choltice schvaluje Smlouvu 
o poskytnutí grantu z rozpočtových prostředků PK 
na podporu sportu a volnočasových aktivit č. 
OŠKT/12/40702, Smlouvu o poskytnutí dotace 
v rámci Programu obnovy venkov č. 
OŽPZ/12/41017 na opravy chodníků v obci a 
Smlouvu o poskytnutí grantu z rozpočtových 
prostředků PK na kulturní aktivity v roce 2012. 

 Zastupitelstvo městyse Choltice schvaluje 
Rozpočtové opatření č. 2012/4. 

 Zastupitelstvo městyse Choltice schvaluje 
veřejnoprávní smlouvu o zabezpečení zápisu 
údajů do Registru územní identifikace, adres a 
nemovitostí s obcí Poběžovice. 

 Zastupitelstvo městyse Choltice schvaluje OZV č. 
1/2012, kterou se ruší některé OZV. Ruší se 
vyhláška o fondu rozvoje a bydlení a o místním 
poplatku za výherní hrací automaty. Obě vyhlášky 
jsou již bezpředmětné. 

 Zastupitelstvo městyse Choltice schvaluje dodatek 
č. 1 k OZV č. 6/2010 o místním poplatku 
z veřejného prostranství. Sazba se zvyšuje z 10 Kč 
na 20 Kč. Jedná se o bod 1. písm. b). – pojízdné 
prodejny zaplatí za zabrání místa dvojnásobek. 

 Zastupitelstvo městyse Choltice schvaluje 
přihlášku městyse Choltice do Sdružení místních 
samospráv. Členský příspěvek činí 1 000 Kč + 1 Kč 
za každého občana ročně. Celkem cca 2 050 Kč. 
Sdružení zastupuje menší obce při jednáních 
s vládou. 

 Zastupitelstvo městyse Choltice ruší usnesení č. 
4/2/2012 ze dne 10. 4. 2012. Dodatečnou 
kontrolou bylo zjištěno, že pro posouzení a 
hodnocení nabídek je nezbytné uplatnit 
požadavek, aby uchazeč, jehož nabídka byla 
vybrána jako nejvhodnější, doplnil některé 
skutečnosti. Z tohoto důvodu zadavatel – městys 
Choltice - svoje rozhodnutí o vítězi firmy LOUČKA 
Pardubice, s. r. o. zrušil a věc vrátil k projednání 
nově ustavené hodnotící komisi. 

 Starosta informoval o přípravě podkladů pro spor 
s Lesy ČR.  

 MP Přelouč odsloužila v městysi celkem 106 
hodin, zdokumentovala 108 přestupků, na 
pokutách bylo vybráno 99 000 Kč. 

 Starosta seznámil veřejnost s výsledky jednání se 
státem – stát nemá z důvodu nedostatku financí 
zájem (NPÚ a jeho záměry z důvodu nedostatku 
peněz také nemohou být realizovány) 

 Revitalizace choltické obory – plánovaný začátek 
akcí spojených s revitalizací je podzim 2013. 

 Trvalá nepřítomnost jednoho z členů osadního 
výboru Ledec – starosta vyzval k doplnění 
osadního výboru a volbě nového předsedy. 

 Zanesený a zarostlý potok v Ledci, hrozí nebezpečí 
povodní – městys vyzve Lesy ČR jakožto nového 
vlastníka k opětovnému vyčištění potoku. 

 Volně pobíhající psi v Ledci (konkrétní majitel 
znám), strach občanů z napadení – starosta 
doporučil vždy volat Policii ČR. Policie psa odchytí 
a odveze, o odchytu zvířete udělá úřední záznam – 
následně bude postoupeno přestupkové komisi. 
Majitel pobíhajícího psa bude následně řešen 
v přestupkovém řízení.  

 Sekání trávy v Ledci, nerovné plochy nejsou 
dosekávány křovinořezem – starosta doporučil 
vyřešit si to v rámci osadního výboru, který vloni 
systém sekání navrhl a uvedl do života, případně 
angažovat jiné sekáče. Městys za sekání platí. 

 
 

ZÁMEK A ZÁMECKÝ AREÁL 
 
   Život na zámku se nezastaví, ani po tom, co městys 
Choltice obdržel v polovině června od ministryně 
kultury ČR Mgr. Aleny Hanákové stanovisko, že český 
stát náš zámek nechce. Na zastupitelstvu se tedy 
začne jednat o tom, jak tento areál dál spravovat a 
neprohlubovat při tom dluh na údržbě místních 
komunikací a obnově občanské vybavenosti. 

http://www.choltice.cz/


FESTIVAL CHRÁMOVÝCH A KOMORNÍCH 
SBORŮ CHOLTICE 2012 
 
   V sobotu 23. června proběhl v zámecké kapli a 
zámeckém parku za krásného slunečného počasí 9. 
ročník Festivalu chrámových a komorních sborů. O 
letošní festival byl opravdu velký zájem nejen od 
sborů, které k nám jezdí pravidelně, ale přihlásily se 
nám sbory, které zde ještě nikdy nevystupovaly a ani 
nevěděly, kde Choltice vůbec jsou. Na festivalu 
vystoupilo 8 sborů, které se našeho festivalu účastní 
již po několik ročníků a moc rády k nám jezdí. Patří 
mezi ně Kantiléna z Hradce Králové, Rubeš Skuteč, 
Vlastimil z Litomyšle, Ženský komorní sbor z Kolína, 
Kolínský pěvecký sbor, Vocalica Praha a Nashira 
Praha. Nově se festivalu účastnily Lanškrounský 
ženský pěvecký sbor, Chrámový pěvecký sbor kostela 
sv. Václava v Lanškrounu, dětský pěvecký sbor Mendy 
z Prahy, Nokturno Sezimovo Ústí,  Pětiklíč Praha a 
Myšáci Praha.  
   Letošní festival byl poprvé ozvučen a jeho ozvučení 
dle všech zúčastněných napomohlo ke kvalitnímu 
poslechu všech koncertních vystoupení. Poděkování 
patří panu Milanu Tomáškovi a jeho 
spolupracovníkům za skvěle odvedenou profesionální 
práci. Průvodní slovo k jednotlivým vystoupením a 
představení jednotlivých sborů jako vždy skvěle 
uváděla Mgr. Naďa Dvořáková, která si letos přizvala 
na pomoc Mgr. Janu Stříškovou, která byla také 
výborná, a obě spolu přispěly ke kvalitě festivalu. 
Představení jednotlivých sborů pod majestátním 
platanem s humorným nadhledem uvedl Mgr. Jan 
Pavlík a celý slavnostní den pro nás fotoaparátem 
zachytila paní Mgr. Alena Šponerová.  
   Jako čestný  host  starosty městyse  Mgr. Tomáše 
Bolka se festivalu zúčastnila senátorka Mgr. Miluše 
Horská a starostové okolních obcí – z Veselí pan 
Oldřich Valenta, z Valů pan Dušan Doležal, z Morašic u 
Litomyšle paní Hana Štěpánová a z Rohovládové Bělé 
pan Petr Černý.    Prohlídku obory pro účastníky 
festivalu zajistili zámecký zahradník pan Petr Boch a 
Ing. Jan Málek. Při procházce zámeckou oborou si 
účastníci prohlédli dokvétající vzácný liliovník 
tulipánokvětý, klokočí a jezírko Klicerda, kde se 
natáčel Strakonický dudák. Oběma průvodcům za 
komentovanou procházku zámeckou oborou 
děkujeme. Panu Bochovi a jeho spolupracovníkům 
patří pochvala za pěknou úpravu zámeckého nádvoří a 
parku. Další poděkování je pro paní Alenu Vašíčkovou 
za vzornou péči o sbor ze Sezimova Ústí Nokturno, 
který u nás pobyl dva dny a svoji účast na našem 
festivalu završil nedělním koncertem v obci Veselí 
zpíváním v přírodě u vodníka Cipriána.  

   Za květinovou výzdobu děkujeme Květince manželů 
Lomičových, paní Ireně Hrdé a paní Janě Šorfové 
mladší. Účastníci festivalu navštívili zdarma Zámeckou 
expozici. Za zajištění prohlídky muzea patří dík paní 
Ing. Marii Fižové a jejím spolupracovníkům. Sluníčka 
pro účastníky festivalu vyrobila paní Markéta Zářecká 
a také s keramickým kroužkem připravila dárky pro 
sbormistry a konferenciérky. Nápor autobusů a aut 
účastníků festivalu na jedničku zvládnul pan Ladislav 
Boháč. O občerstvení účastníků festivalu se postarala 
Zámecká restaurace a její zvěřinová svíčková byla 
skvělá. Všem jmenovaným moc děkujeme. 
   Zbývá ještě poděkovat mým pomocnicím Milušce 
Horákové, Haně Kolářové, Janě Šorfové starší a Aničce 
Hutlové, které se mnou tuto kulturní akci celý den 
zajišťovaly. Za celý tým pořadatelů věřím, že budou i 
nadále platit slova předsedy Litoměřického pěveckého 
sboru pana Ing. Adolfa Škardy, která nám napsal jako 
poděkování druhý den po návratu z choltického 
festivalu. Cituji: Zažil jsem za svůj dlouhý hudební 
život mnoho hudebních soutěží, festivalů atd., ale 
tolik pohody, laskavosti, pozornosti a nadšení všech 
pořadatelů, úsměvů a to vše bez vzájemné řevnivosti 
mezi sbory – to jsem ještě nezažil.  
   Za celý organizační tým festivalu slibuji, že se 
budeme snažit, aby tato slova platila i nadále a 
budeme dělat vše pro to, aby další jubilejní 10. ročník 
festivalu byl ještě lepší, všechny sbory se k nám rady 
vracely a přibývalo spokojených posluchačů.       

Zdeňka Houfová 
 
                                                                                         

FESTIVAL DĚTSKÝCH SBORŮ – 1. ROČNÍK 
 
   V sobotu 12. 5. 2012 se v zámecké kapli v Cholticích 
uskutečnil 1. ročník festivalu dětských sborů.  Deštivé 
počasí neumožnilo uskutečnit zpívání na nádvoří a tak 
všechny sbory předvedly svá pěvecká umění v kapli sv. 
Romedia. Festivalu se zúčastnilo 8 dětských sborů. 
   Vedle tradičního festivalu pro dospělé sbory, který 
pořádáme každoročně v červnu, jsme mohli přivítat 
chlapce a děvčata, kteří mají rádi hudbu, kteří se 
rozhodli věnovat svůj volný čas ne sedění u počítače či 
bezcílnému bloumání po městě, ale zpěvu. A svůj 
talent nechtějí promrhat pro chvilkovou povrchní 
zábavu. Proto jsme tento festival zorganizovali, 
abychom chlapce a děvčata podpořili v jejich snažení a 
k lásce k hudbě a zpěvu. Samozřejmě dalším důvodem 
je také propagace choltického zámku. Břímě 
organizace nesla opět naše knihovnice Zdeňka 
Houfová se svými dobrovolnicemi a o ozvučení 
festivalu se obětavě postaral Milan Tomášek se svým 
týmem. Květinovou výzdobu poskytla Květinka 
manželů Lomičových. Všem patří díky. 



KONEC ŠKOLNÍHO ROKU V MŠ 
 
   Slavnostní vyřazení předškoláků z MŠ proběhlo na 
konci června za velkého zájmu rodičů.  
   Na závěrečnou besídku, při které předškoláci 
předvedli, co všechno již umí a jak jsou připraveni na 
vstup do základní školy, se přišli opět podívat starosta 
městyse a místostarosta.  
   Představitelé městyse také poděkovali paním 
učitelkám za jejich dobře odvedenou práci. 
Poděkování patří i všem provozním pracovníkům. 
 
Poděkování z řad rodičů předškoláků 
Velice milý e-mail byl doručen na městys Choltice od 
rodičů předškoláků. „Chtěla bych touto cestou 
poděkovat učitelkám, ale i všem zaměstnancům naší 
mateřské školy, se kterými jsme mohli dva roky 
spolupracovat. Vážíme si jejich práce, zkušeností a 
hlavně chuti a lásky, kterou každý den přinášeli našim 
dětem. Domnívám se, že podpora, kterou celou dobu 
našim dětem přinášely, jistě není běžným 
standardem, a proto si zasluhují náš velký obdiv. 
Děkujeme také za všechny pořádané akce nejen pro 
děti ale i pro rodiče, jejichž příprava byla jistě velmi 
náročná. Děkujeme za nás, za naše děti, pro které byla 
školka druhým domovem.“  
Ilona Fialová a rodiče předškoláků 
 
 

SPORTOVNÍ OLYMPIÁDA V ZŠ 
 
   Za finanční podpory městyse Choltice a grantu 
z Pardubického kraje uspořádala choltická základní 
škola ve dnech 22. a 26. června 2012 sportovní 
zápolení pro žáky školy „Sportovní Olympiáda Choltice 
2012".  
   Celkem se do soutěží přihlásilo 111 žáků ze všech 
tříd základní školy. 
 
 

KONEC ŠKOLNÍHO ROKU V ZŠ  
 
   Poslední školní den se ve škole rozdávalo vysvědčení 
a různá ocenění za školní soutěže, ale tento den byl 
také ve znamení slavnostního vyřazení žáků 
posledního ročníku ZŠ, které se za účasti starosty   
Mgr. Tomáše Bolka a místostarosty Mgr. Jana Pavlíka 
odehrálo v obřadní síni na choltickém zámku.  
   Závěr posledního školního dne se uskutečnil ve 
školní jídelně, kde jak starosta, tak místostarosta 
poděkovali všem přítomným pedagogům a provozním 
pracovníkům za jejich obětavou a náročnou práci při 
výchově a vzdělávání dětí. 

TŘÍDĚNÍ ODPADŮ – PLASTY A PAPÍR 
 
   Třídíme dobře. Ale... V minulých letech se roční 
odměna od EKOKOMU za třídění odpadu pohybovala 
okolo částky 48 tis. Kč. Po doplnění nádob a propagaci 
třídění se okamžitě zvýšila chuť domácností třídit a to 
se projevilo i ve zvýšení odměny od EKOKOMU, která 
by mohla být v roce 2012 až 3 násobná, tj. 144 tis. Kč. 
   Ale… aby to mohlo být ještě lepší, je třeba plastové 
láhve sešlápnout… papírové krabice a kartóny také. 
Do nádob se tak vejde více odpadu, odměna pro 
městys bude větší. Proč to neudělat? 
 
 

SPOR S LESY ČR 
 
   Ve čtvrtek 21. 6. 2012 proběhlo první stání ve sporu 
mezi Cholticemi a Lesy ČR o pozemky kolem Lesovny. 
Obě strany předkládaly soudu postupně důkazní 
listiny a soud se s nimi seznamoval. Naše komise, 
ustavená pro přípravu podkladů pro tento spor, 
vykonala velké množství náročné práce při 
kompletování důkazních listin, aby mohly být soudu 
předloženy. Výsledek soudy ale nelze nyní předjímat. 
Další jednání soudu proběhne v červenci. 
 
 

AUDIT HOSPODAŘENÍ 
 
   Kontrolu hospodaření městyse za rok 2011 provedl 
dne 18. května 2012 finanční odbor Pardubického 
kraje. Hospodaření městyse je v naprostém pořádku, 
kontrolou nebyly zjištěny chyby a nedostatky. 
Výsledná zpráva o kontrole jen www.choltice.cz. 
 
 

HASIČSKÁ CISTERNA  
 
   Zastupitelé na dvou poradách řešili havarijní stav 
hasičské cisterny Tatra 148. Vůz má kromě jiného 
prorezlé hasící potrubí, které se neustále opravuje, 
aby se zamezilo samovolnému vytékání vody. Tyto a 
další problémy můžou způsobit zneschopnění výjezdní 
jednotky. Městys má zájem na zachování 
akceschopnosti jednotky, jinak velmi dobře vybavené 
a vycvičené, a proto vyvine úsilí k získání novějšího 
cisternového vozu.  
 
 
Choltický zpravodaj vydává Úřad městyse Choltice, 
který je rovněž autorem neoznačených příspěvků. 
Choltický zpravodaj je od 23. 5. 2012 zaregistrován 
pod evid. číslem MK ČR E 20784. 
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